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AApptteecczznnee  wwzzrroossttyy
PharmaExpert, firma monitoruj¹ca rynek farmaceutyczny,

prognozuje, ¿e do koñca roku w Polsce mo¿e przybyæ na-
wet 300 aptek. To efekt planowanych zmian w przepisach pra-
wa farmaceutycznego, które maj¹ ograniczyæ mo¿liwoœæ otwie-
rania nowych aptek. Tylko w styczniu tego roku liczba aptek
w Polsce wzros³a do 12,5 tys. Rok temu by³o ich o 400 mniej.
W pierwszym miesi¹cu roku statystyczna polska apteka mia-
³a 3930 klientów, którzy kupili w niej leki za 142,5 tys. z³
(w cenach detalicznych brutto). To wzrost o 2,18 proc. w po-
równaniu ze styczniem 2006 r. Ze wstêpnych danych Pharma-
Expert wiadomo te¿, ¿e w lutym pacjenci kupili w aptekach
5,3 mln opakowañ leków bez recepty o ³¹cznej wartoœci
50 mln z³ (wzrost o 22 proc. w stosunku do stycznia). To wa¿-
na informacja, bo w tej bran¿y pierwszy kwarta³ decyduje o ca-
³orocznych wynikach. Pierwsze 3 mies. odpowiadaj¹ za 26 proc.
ca³orocznej sprzeda¿y. W tym okresie najwa¿niejsz¹ rolê od-
grywaj¹ w³aœnie leki stosowane w przeziêbieniach. Im wiêcej
siê ich sprzeda, tym lepiej. Wed³ug prognoz w 2007 r. sprze-
da¿ leków wzroœnie o 3–4 proc. Rynek bêdzie siê rozwija³, ale
mniej dynamicznie ni¿ w ubieg³ym roku, kiedy wzrost wy-
niós³ 7 proc. Wiele zale¿eæ bêdzie od zmian na listach refunda-
cyjnych. 

SSuukkcceess  TToorrffaarrmmuu
Dystrybutor farmaceuty-

ków Torfarm SA osi¹gn¹³
ok. 20-proc. wzrost sprzeda-
¿y w 2006 r. Oznacza to, ¿e

spó³ka mo¿e w tym roku wyp³aciæ dywidendê nie ni¿-
sz¹ ni¿ w ub. roku. Grupa Torfarmu po III kw. 2006 r.
zajmowa³a trzeci¹ pozycjê na rynku dystrybucji do ap-
tek z udzia³em wynosz¹cym ok. 10,6 proc. Po przejê-
ciu innej hurtowni – Galeniki Silfarm – bêdzie mieæ
ok. 16,5 proc. udzia³u w rynku i mo¿e przeœcign¹æ
Farmacol, który dziœ z udzia³em 16 proc. zajmuje dru-
g¹ pozycjê w bran¿y. Liderem jest PGF, kontroluj¹ca
prawie 19 proc. rynku.

EEkkssppaannssjjaa  IImmppeellaa
PROMEDIS – spó³ka z Grupy Impel, oferuj¹ca us³ugi me-

dyczne dla firm oraz klientów indywidualnych – otwiera kolejne
placówki na terenie Polski. W kwietniu rozpoczê³o dzia³alnoœæ
pierwsze centrum medyczne w Warszawie. Jest to ju¿ kolejna pla-
cówka, po centrum medycznym w Poznaniu, która do³¹czy³a
do sieci PROMEDIS w tym roku. Jak informuje firma, oddzia³
poznañski jeszcze przed oficjalnym otwarciem, podpisa³ kontrakt
na zapewnienie opieki medycznej ponad 700 pracownikom spó³ki
Wavin Metalplast-Buk Sp. z o.o., o rocznej wartoœci 600 tys. z³.

NNoowwaa  ssiieeææ
Holenderski dystrybutor farmaceutyków OPG 

Groep, w³aœciciel by³ej spó³ki gie³dowej Orfe, chce w tym
roku rozpocz¹æ przygotowania do wprowadzenia na pol-
ski rynek sieci aptekarskiej dzia³aj¹cej pod nazw¹ Mediq
– podano w raporcie rocznym spó³ki. Budowa sieci apte-
karskiej nowego formatu bêdzie oparta prawdopodobnie
na obecnej sieci 178 placówek nale¿¹cych do OPG. Fir-
ma nie poda³a docelowej liczby aptek nowej sieci.
Na macierzystym rynku holenderskim chce mieæ 400 ta-
kich aptek (obecnie ma ³¹cznie ok. 220). OPG poda³
jednoczeœnie, ¿e podobnie jak w 2006 r., w tym roku spo-
dziewa siê 2 proc. wzrostu przychodów z dzia³alnoœci
w Polsce. Przychody spó³ki z dzia³alnoœci hurtowej
i przedhurtowej wynios³y w zesz³ym roku 460 mln euro
i by³y o 3 proc. ni¿sze ni¿ w 2005 r. Sprzeda¿ w aptekach
OPG wzros³a o 22 proc. do 100 mln euro, przy czym
wynik ten spó³ka zawdziêcza wy³¹cznie dodatkowym
przychodom z aptek zakupionych w 2005 r.

MMiinniisstteerr  ffiinnaannssuujjee  nnoowwee  lleekkii
Oszczêdnoœci dla pacjenta i bud¿etu pañstwa, a ponadto stworzenie kilkudziesiêciu nowych miejsc pracy – takie bêd¹ efekty pro-

jektu realizowanego przez Instytut Farmaceutyczny na zlecenie Ministerstwa Nauki i Szkolnictwa Wy¿szego. Celem projektu ba-
dawczego jest opracowanie kluczowych etapów wytwarzania 6 nowych leków oraz opracowanie technologii 7 leków generycznych,
które mog¹ byæ tañsze w stosunku do oryginalnych preparatów nawet o 50 proc. Wartoœæ projektu wynosi 13 mln z³. Projekt Nowe
leki o szczególnych walorach terapeutycznych i spo³ecznych zostanie zrealizowany po rozstrzygniêciu konkursu rozpisanego przez Mini-
sterstwo Nauki i Szkolnictwa Wy¿szego. Jego zwyciêzca – Instytut Farmaceutyczny – rozpocznie badania, których celem bêdzie
opracowanie technologii produkcji 7 leków generycznych – zamienników leków oryginalnych. Bêd¹ one stosowane w terapii onko-
logicznej, przeciwwirusowej, przeciwbakteryjnej i przeciwgrzybiczej. Instytut bêdzie tak¿e prowadzi³ badania zmierzaj¹ce do opra-
cowania nowych, innowacyjnych leków przeciwnowotworowych i leków wykorzystywanych w leczeniu chorób neurodegeneracyj-
nych i leków przeciw osteoporozie. Warto podkreœliæ, ¿e osi¹gniêcie wyznaczonego celu jest dosyæ odleg³e, bo opracowanie nowego
leku zajmuje przeciêtnie ok. 10 lat. W pracach nad nowymi lekami wezm¹ udzia³ naukowcy z Instytutu Onkologii w Gliwicach, 
Politechniki Gdañskiej oraz Instytutu Medycyny Doœwiadczalnej i Klinicznej PAN. 
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UUmmoowwaa  ggiiggaannttóóww
Ranbaxy i GlaxoSmithKline (GSK) podpisa³y now¹, d³ugoterminow¹ umowê R&D, modyfiku-

j¹c i rozwijaj¹c temat wspó³pracy strategicznej, która rozpoczê³a siê w 2003 roku. Pomo¿e to Ran-
baxy rozszerzyæ dzia³alnoœæ w zakresie produkcji nowych leków. Wed³ug poprzedniej umowy Ran-
baxy prowadzi³a optymalizacjê procesu powstawania leków, na etapie wstêpnej selekcji chemicznej

cz¹steczek. W nowej umowie firma rozszerzy równie¿ wspó³pracê o badania kliniczne. GSK bêdzie prowadziæ testy kliniczne póŸ-
niejszych faz oraz wprowadzaæ i rejestrowaæ produkty na rynku. Wspó³praca firm bêdzie siê koncentrowa³a m.in. wokó³ leków me-
tabolicznych, onkologicznych i przeciwwirusowych.

RRoozzrrzzuuttnnyy  NNFFZZ
Augustów, Siemiatycze i byæ mo¿e Wysokie Ma-

zowieckie – tam w ci¹gu najbli¿szych 3 mies. maj¹
powstaæ punkty i delegatury Narodowego Funduszu

Zdrowia. Na zes³anie trafi¹ tam niewygodni pracownicy bia³ostockiego Funduszu,
a Prawo i Sprawiedliwoœæ robi sobie kampaniê wyborcz¹ przed wyborami do sejmi-
ku pod has³em Zdrowie bli¿ej ludzi. Jeszcze niedawno NFZ zamierza³ zlikwidowaæ
oddzia³y w Suwa³kach i £om¿y. Chodzi³o wówczas o oszczêdnoœci. Na wypowie-
dzenia czeka³o kilkunastu pracowników. Teraz niespodziewanie okaza³o siê, ¿e dwie
jednostki terenowe to zdecydowanie za ma³o. – Utworzenie punktu w Augustowie to
paranoja. Przecie¿ o rzut beretem jest delegatura w Suwa³kach. Nie wiem, czy dyrektor
Funduszu chce tam znaleŸæ zatrudnienie dla swoich ludzi, czy tylko wykonuje polecenia
rz¹dz¹cej partii? – zastanawia siê Eugeniusz Muszyc, przewodnicz¹cy Podlaskiej
Federacji Pracowników Ochrony Zdrowia. Warto przypomnieæ, ¿e utrzymanie jed-
nej z trzech nowo powstaj¹cych jednostek to koszt ok. 300 tys. z³ rocznie. Jak za-
tem na pytanie Moszyca odpowie Andrzej Soœnierz?

RReessttyyttuuccjjaa  kkoommuunniizzmmuu  aapptteecczznneeggoo
Rz¹d przyj¹³ projekt nowelizacji ustawy Prawo farmaceutyczne, który okreœla

m.in. procedury zwi¹zane z popraw¹ bezpieczeñstwa stosowania leków. Noweliza-
cja Prawa farmaceutycznego zak³ada m.in. mo¿liwoœæ otwarcia tylko jednej apteki
na 4 tys. mieszkañców oraz sztywne mar¿e na leki. Jedna apteka przypada³aby
na 3–4 tys. mieszkañców, a odleg³oœæ miêdzy jedn¹ a drug¹ aptek¹ wynosi³a-
by 3–4 km. W przypadku miast nowa apteka mog³aby byæ otwarta pod warun-
kiem zachowania tylko kryterium populacji. – To pomys³y rodem z czasów komuni-
zmu i centralnego planowania – oburza siê Ma³gorzata Niepokulczycka, szefowa
Federacji Konsumentów. Specjaliœci zgodnie podzielaj¹ obawy, ¿e zmiany uderz¹
w pacjentów. Wiadomo, ¿e brak konkurencji mo¿e – po wprowadzeniu tych prze-
pisów – spowodowaæ wzrost cen leków o kilkanaœcie procent.

AAddaammeedd  ccii¹¹ggllee  ww ooffeennssyywwiiee
Adamed wprowadza na rynek nowy lek o nazwie Anesteloc, stosowany w leczeniu chorób górnego odcinka przewodu po-

karmowego, m.in. choroby refluksowej ¿o³¹dka. Anesteloc jest lekiem zmniejszaj¹cym wydzielanie kwasu solnego w ¿o³¹d-
ku. Substancj¹ czynn¹ Anastelocu jest pantoprazol, który spoœród dostêpnych na rynku leków z tej grupy wyró¿nia siê szyb-
kim efektem dzia³ania ju¿ w pierwszej dobie leczenia, najd³u¿szym czasem hamowania wydzielania kwasu ¿o³¹dkowego
(ok. 47 godz.) oraz najmniejszym ryzykiem interakcji z innymi lekami. Ponadto, jak pokaza³y badania rynkowe, pantopra-
zol cieszy siê najwiêkszym zaufaniem zarówno polskich gastroenterologów, jak i lekarzy pierwszego kontaktu. Wskazaniami
do stosowania Anastelocu jest choroba refluksowa prze³yku, leczenie owrzodzeñ ¿o³¹dka i dwunastnicy, zespó³ Zollingera-
-Ellisona, a tak¿e eradykacja Helicobacter pylori. 

TToooollbbooxx  
ii GGeeddeeoonn  RRiicchhtteerr  PPllcc..

Toolbox Creative Communications
wygra³ przetarg na obs³ugê PR koncernu
farmaceutycznego Gedeon Richter Plc.
Kontrakt miêdzy agencj¹ Toolbox a pol-
skim przedstawicielstwem wêgierskiego
koncernu farmaceutycznego Gedeon
Richter Plc. obejmuje sta³¹ obs³ugê wize-
runkow¹ firmy oraz wybranych produk-
tów i zosta³ podpisany do koñca 2007 r.
Do obowi¹zków agencji nale¿y strategicz-
ne doradztwo w zakresie dzia³añ PR, pro-
wadzenie aktywnoœci media relations,
dbanie o komunikacjê wewnêtrzn¹ firmy
i nadzorowanie bie¿¹cych kampanii pro-
duktowych dla leków z portfolio firmy.
Wspó³praca rozpoczê³a siê od intensyfika-
cji kontaktów z mediami, s³u¿¹cej
wzmocnieniu wizerunku produktu 
Fem7Combi. Jest to produkt na receptê,
stosowany w hormonalnej terapii zastêp-
czej, a jego twarz¹ jest aktorka Ewa 
Kasprzyk. Celem dzia³añ jest rozwijanie
i podtrzymywanie pozytywnego wizerun-
ku Gedeon Richter Plc. w mediach,
wœród pacjentów i œrodowiska medyczne-
go, jako firmy dostarczaj¹cej na rynek le-
ki skuteczne i najwy¿szej jakoœci. W prze-
targu udzia³ wziê³o kilka agencji. 


